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خبر فوتبال

ساوه شمشکی از دنیای قهرمانی 
خداحافظی کرد

ملی پوش اسکی آلپاین ایران که تست دوپینگش  �
در بازی هــای المپیک زمســتانی ۲۰۲۲ پکن مثبت 
شــده بــود، بــا درج پســتی در فضای مجــازی از 
دنیای قهرمانی خداحافظی کــرد. به گزارش ایرنا، 
بیســت و چهارمین دوره بازی های المپیک زمستانی 
از روز ۱۵ بهمــن  در شــهر پکن آغاز و روز گذشــته 
(یکم اسفند) با صدرنشینی نروژ در جدول رده بندی 
مدال ها به پایان رســید. در این دوره از بازی ها ایران 
با ســه نماینده حضور داشــت که عملکــرد آنان 
چشمگیر نبود. یکی از نمایندگان ایران در بازی های 
المپیک زمســتانی ۲۰۲۲ حسین ساوه شمشکی بود 
که به خاطر مثبت شــدن نمونه دوپینگ از دهکده 
بازی هــا اخراج شــد. ساوه شمشــکی که ســابقه 
حضــور در دو المپیــک زمســتانی ۲۰۱۰ و ۲۰۱۴ را 
در کارنامه دارد، با انتشــار پستی در فضای مجازی 
رسما از دنیای قهرمانی خداحافظی کرد. پرچم دار 
ایران در بازی هــای المپیک زمســتانی ۲۰۲۲ پکن 
در بخشــی از متن خداحافظی خود نوشت: اسکی 
با همه خوبی ها و بدی هایش برای من تمام شــد. 
زندگی ورزشــی و قهرمانی روزی شــروع و یک روز 
هم تمام می شــود. چند سال هر چه بر من گذشت، 
تحمــل کردم که خوب تمامش کنــم اما انگار قرار 
بود اینجای زندگی ام با بقیه فرق کند. می خواســتم 
بعد از مانش دوم اســلالوم خداحافظی کنم اما... 
او در پایان متن خداحافظی خود نوشت: داشتم به 
این فکر می کردم که  ای کاش ســیدعبدی افتخاری 
رئیس فدراســیون می شــد و اجازه مسابقه به من 
نمی داد تا اکنون این داستان ها را نداشتم. اگر در این 
اتفاقی که افتاد من مقصرم که معذرت می خواهم 

و تاوانش را هم می دهم اما اگر نه...
ایــن خداحافظــی در  حالــی اســت کــه هنوز 
فدراســیون جهانی میزان محرومیــت او به خاطر 

استفاده از مواد نیروزا را اعلام نکرده است.

ساعی:  کمیته فنی درباره سرمربیان 
تیم های  ملی  تصمیم می گیرد

رئیس فدراسیون تکواندو تأکید کرد: کمیته فنی  �
درباره کادر فنی تیم های ملی تصمیم گیری خواهد 
کرد. هادی ساعی در گفت وگو با ایسنا، در پاسخ به 
این سؤال که آیا نفرات مد نظر او برای به دست گرفتن 
پســت های مدیریتی فدراســیون تکواندو مشخص 
شــده اند یا خیر، گفت: فعلا عجله زیادی برای این 
موضوع نداریم. هنوز در این باره تصمیمی نگرفته ام 
و ان شــاءاالله با انجام بررسی های لازم تصمیم گیری 
خواهم کرد. رئیس فدراسیون تکواندو، در پاسخ به 
این سؤال که آیا ممکن است با نفرات فدراسیون قبل 
ادامه همکاری بدهد، خاطرنشان کرد: بچه هایی که 
از قبــل بودند، حضور دارند و مشــغول به فعالیت 
هســتند. من هم بــا اعضای خانــواده تکواندو کار 
می کنم و این بچه هــا نیز جزئی از خانواده تکواندو 
هســتند. او درباره برنامه های پیش روی فدراسیون 
تکواندو  گفت: اســفند ماه در حدود ۱۲ روز در کیش 
چهــار رویداد مهم در پیش داریم. مســابقات جام 
ریاست فدراسیون جهانی قرار است با حضور رئیس 
فدراســیون جهانی برگزار شود. همچنین مسابقات 
جام فجر، باشگاه های آسیا و مسابقات پاراتکواندو 
فجر را هم برگزار خواهیــم کرد. با همه توان برای 
برگزاری خــوب این رقابت ها در  حــال برنامه ریزی 
هســتیم. ساعی با اشاره به شــکایت های متعدد از 
برگزاری رقابت های انتخابی تیم ملی پومسه، گفت: 
درباره این موضوع در  حال تصمیم گیری هســتیم تا 
به بهترین شــکل عدالت برقرار شود. تعدادی فیلم 
از مســابقات ارسال شــده که قصد داریم با حضور 
داوران پومسه مورد بازبینی قرار دهیم تا تصمیمات 
لازم را اتخــاذ کنیم. تعدادی نیز به دلیل نداشــتن 
زمان موفق به ارســال فیلم نشده اند که به آنها نیز 
زمان بیشتری اختصاص خواهیم داد. او در پاسخ به 
این سؤال که آیا کادرهای فنی تیم های ملی تکواندو 
تغییر خواهند کرد یا خیر، خاطرنشان کرد: ابتدا قصد 
داریم کمیته فنی را تشکیل دهیم. هر تصمیمی که 

کمیته فنی در این باره بگیرد انجام خواهد شد.

حضور حسین وفایی در  مسابقات 
اسنوکر  مسترز  اروپا  ۲۰۲۲

نماینده اســنوکر کشورمان در نخســتین گام از  �
مســابقات مســترز اروپا به مصاف آنتونی مک گیل 
خواهد رفت. به گزارش روابط عمومی فدراســیون 
بولینگ، بیلیارد و بولس مســابقات اســنوکر مستر 
اروپا در مارشــال آرنا انگلســتان در  حــال برگزاری 
است و حسین وفایی در نخســتین گام خود در این 
رقابت ها روز سه شنبه ســوم اسفند ساعت ۲۲:۳۰ 
به وقت تهران به مصــاف آنتونی مک گیل خواهد 
رفت. وفایــی در صورت پیروزی با برنده مســابقه 
میشــل مان و آن نوح روبه رو خواهد شــد. لازم به 
ذکر است که مارک ســلبی در رنکینگ برتر اسنوکر 
حرفه ای هــا مدافع عنوان قهرمانی این مســابقات

 محسوب می شود.

کاپیتان  پرسپولیس  به دنبال   ۲   استقلالی
روزهای  بعد  از  ۴۰ سالگی

کاپیتان پرسپولیس یکی پس از دیگری رکوردهای  �
خوبی را به نام خودش ثبت می کند. به گزارش فوتبال 
۳۶۰، در فوتبالی که همیشه حرف از پدیده ها و بازیکنان 
جوان است، گاهی اوقات پیرمردهایی هم پیدا می شوند 
که از سوی دیگر پدیده لیگ هستند! برای مثال بازیکنی 
مانند سیدجلال حسینی برای پرسپولیس همچنان در 
۴۰ سالگی  مهره بی بدیلی است. شاید بعضی از مسائل 
فنــی و تاکتیکی او را این روزها به نیمکت منتقل کرده 
باشــد؛ اما وقتی پای کیفیــت و انگیزه و جنگندگی در 
میان باشــد، کاپیتان قرمزها در میان تمام ســتاره ها و 
جوانان تیمش حرف اول را می زند. جلال حســینی با 
بازی مقابل آلومینیوم اراک به سومین بازیکن بالای ۴۰ 
سال تاریخ لیگ برتر تبدیل شد. رکوردی که با ۴۱سال و 
۶ ماه در اختیار سهراب بختیاری زاده است و رتبه دوم 
آن را رضا عنایتی با ۴۰ سال و هفت ماه در اختیار دارد. 
کاپیتان های سابق اســتقلال حداقل تا پایان این فصل 
این جایگاه را از دست نمی دهند و این رده بندی تا آخر 
بازی های این فصل دســت نخورده باقی خواهد ماند. 
اینکه ســیدجلال حسینی فصل آینده هم به فوتبالش 
ادامه خواهد داد، هنوز مشخص نیست و اگر این اتفاق 
بیفتــد رکورد دو بازیکن ســابق اســتقلال در معرض 
خطر جدی قرار خواهد داشــت. سهراب بختیاری زاده 
با پیراهن استقلال خوزســتان و رضا عنایتی با پیراهن 
صبــای قم این رکوردهــا را ثبت کردند و ســیدجلال 
اولیــن بازیکن اســت که بــا پیراهن یکــی از دو تیم 
پایتخت در این فهرســت قرار می گیرد. جلال حسینی 
با حفظ آمادگی اش با بالارفتن سنش رکوردهای زیادی 
دارد. مســن ترین گل زن ایرانی لیــگ قهرمانان یکی از 
رکوردهایی است که او ابتدای امسال به آن دست پیدا 
کرد. پرافتخارترین بازیکن لیگ و انجام بیشــترین بازی 
در لیگ برتر دیگر رکوردهای ماندگار شــماره ۴ قرمزها 

است.

درخشش تازه مهدی طارمی
 در فوتبال پرتغال

مهــدی طارمی به تازگی نقش پررنگی در کســب  �
آخرین ســه امتیاز تیمش ایفا کرده اســت. به گزارش 
فرارو، درخشــش مهدی طارمی در ترکیب تیم پورتو 
همچنان ادامه دارد. ستاره ۲۹ ساله تیم ملی ایران بعد 
از زدن یــک گل و دادن یک پــاس گل در دیدار هفته 
قبل پورتو برابر اسپورتینگ در رقابت تازه تیمش برابر 
موریرنسی هم درخشــید و این بار با پاس طلایی اش، 
تأثیر بسزایی روی تک گل مسابقه داشت. فرار طارمی 
و جا گذاشــتن مدافع رقیب و دادن پاس به هم تیمی 
آن هم در شــرایطی که دروازه دیگر کاملا خالی شده 
بود، نقش بســزای این مهاجم ایرانی را بار دیگر ثابت 
کرد. با پاس گل جدیدی که او در این بازی داد، شــمار 
پاس گل هایــش در لیگ پرتغال به عدد ۹ رســیده و 
حــالا فقط به یک پاس گل دیگر نیاز دارد تا این تعداد 
را دو رقمــی کنــد. البته طارمی بــا زدن ۱۲ گل در ۲۲ 
مسابقه، گل هایش را دو رقمی کرده و فاصله چندانی 
برای برابری کردن پاس هایش با تعداد گل های زده در 

لیگ پرتغال ندارد.

رونمایی از سردار آزمون 
زودتر  از  حد تصور

مهم تریــن نقل و انتقال فوتبال ایران در زمســتان،  �
خروج ســردار آزمون از زنیت به مقصد بوندس لیگا و 
باشگاه لورکوزن بود. سردار که سه سالی در زنیت توپ 
زد و همواره در کورس آقای گلی لیگ روســیه بود، در 
این زمستان با قراردادی پنج سال ونیمه راهی لورکوزن 
شد. البته مصدومیت سردار آزمون مانع از آن شده که 
مهاجم تیم ملی فرصتی بــرای بازی کردن در ترکیب 
این تیم به دســت بیاورد؛ ولــی اتفاقی که به تازگی در 
لورکوزن رخ داده، شاید فرصت مناسبی را در اختیار این 
بازیکن ملی پوش قرار دهــد تا زودتر از حد تصور وارد 
زمین شــود. لورکوزن که در این فصل، پاتریک شیک را 
به عنوان مهاجم اصلی در اختیار دارد، در آخرین دیدار 
برابر ماینس، این بازیکن گل زن را به دلیل مصدومیت از 
دست داد. آن طور که مسئولان این باشگاه آلمانی خبر 
داده اند، شــیک چند هفته ای نمی تواند بازی کند. این 
خبر برای سردار آزمون فرصت مناسبی است تا زودتر 
به ترکیب لورکوزن اضافه شــود. شــاید در بازی هفته 
بعدی لورکوزن، ســردار آزمون برای اولین بار فرصت 

بازی کردن در ترکیب تیم جدیدش را به دست بیاورد.

«ویلموتس» از سرمربیگری 
راجا کازابلانکا   اخراج شد

سرمربی پیشــین تیم ملی فوتبال ایران از هدایت  �
تیم راجا کازابلانکای مراکش برکنار شــد. به گزارش 
ایرنا، مارک ویلموتس که حدود سه ماه پیش به عنوان 
ســرمربی تیم راجــا کازابلانکا معرفی شــده بود، از 
سمت خود برکنار شد. تساوی های متعدد و پی درپی 
و افزایش فاصله راجا با صدر جدول، مدیران باشگاه 
را مجــاب کرد که ویلموتس را اخراج کنند. زمانی که 
ویلموتــس هدایت راجا را بر  عهده گرفت، این تیم در 
رده دوم لیگ مراکــش و در فاصله پنج امتیازی صدر 
جدول قرار داشــت. حالا این فاصله به هشت امتیاز 
افزایــش یافته اســت. عملکرد این مربــی بلژیکی با 
اعتراض فراوان هــواداران متعصب کازابلانکا همراه 
شده بود. پس از پایان دوران حضور کارلوس کی روش 
در تیم ملی فوتبال ایران،  ویلموتس سرمربی این تیم 
شــد و با نتایج ضعیفی که در مسابقات انتخابی جام 
جهانی کســب کرد، ایران را در آســتانه حذف از جام 

جهانی ۲۰۲۲ قطر قرار داد.

برنامه

سه شنبه سوم اسفند
چلسی – لیل ۲۳:۳۰

ویارئال – یوونتوس ۲۳:۳۰

شــرق: ماندانا دهقان، بانوی برتر دوچرخه ســواری جاده زنان ایران، مثل 
همیشــه ناچار است با هزینه شــخصی راهی مســابقات بین المللی شود. 
محدودیت های پیش روی بانوان دوچرخه ســوار در کشور آن قدر زیاد است 
که اگر کســی بخواهد مسیر حرفه ای در این رشته را طی کند، باید صفر تا صد 
کار را خودش انجام بدهد. از حضور در تورنمنت های بین المللی تا خریداری 
تجهیزات و ســایر تدارکاتی که برای یک ورزشکار ملی پوش نیاز است. لژیونر 
دوچرخه ســواری زنان به تازگی در رقابت های ترکیــه به میدان رفت تا بعد 
از دوری طولانی مدت از میدان مســابقه خودش را محک بزند. رقابت های 
قهرمانی آسیا و بازی های آســیایی ۲۰۲۲ هانگژو، دو رویداد مهمی هستند 
که ماندانا در پیــش دارد. او در گفت وگو با «شــرق» از اوضاع و احوال این 

روزهایش می گوید.

 بالاخره بعد از مدت ها وقفه توانســتید در یــک تورنمنت بین المللی  �
شرکت کنید.

بله، همین طور است. آخرین مسابقه ای که من و بقیه بچه های تیم ملی 
جاده در آن شــرکت کرده بودیم، مرداد ماه بود که در ترکیه برگزار شــد. از آن 
زمــان به بعد فقط تمرین کردم تا اینکــه الان با هزینه خودم دوباره به ترکیه 
رفتم. به هر حال با توجه به محدودیت های کرونا و از همه مهم تر هزینه های 
رفت و آمد، مسابقه دادن در ترکیه برای من به صرفه تر است. متأسفانه چون در 
ایران تیم های باشگاهی حمایتی از زنان دوچرخه سوار نمی کنند و فدراسیون 
دوچرخه ســواری هم برنامه ای برای اعزام تیم ملی به این رقابت ها نداشت، 
من شــخصا به ترکیه آمدم و در قالب تیم های باشــگاهی این کشور وارد این 
تورنمنت شــدم. مســابقات زیر نظر اتحادیه جهانی دوچرخه سواری برگزار 
می شــود و امتیازات آن در رنکینگ جهانی ورزشکاران هم محاسبه می شود. 

برای من مهم است که بتوانم جایگاهم را در رده بندی جهانی ارتقا دهم.
 سطح مسابقات چطور بود و چندم شدید؟ �

همــه چیز خیلــی خوب بــود. بیشــتر شــرکت کنندگان ایــن رقابت ها 
دوچرخه ســواران اروپایی بودند. فرانسه، اوکراین، روســیه، بلاروس، بریتانیا، 
مجارســتان، رومانی و... کشورهایی بودند که نفرات خوبی را به ترکیه آورده 
بودند. به جز ایران، فقط دو کشور قزاقستان و ازبکستان به عنوان نماینده آسیا 
در این رقابت ها حضور داشــتند. مســابقات در دو روز برگزار شد. روز اول در 
مسیر کوهستانی و سربالایی بود که مسیرش خیلی تکنیکی و فنی بود. من تا 
به حال در چنین مســیری پا نزده بودم. از مجموع ۹۴ نفر، سی وهشتم شدم. 
در مجموع از عملکردم راضی نبودم. من هم اگر مثل رقبا برنامه ریزی خوبی 

داشــتم، می توانستم نتیجه بهتری بگیرم و در جمع ۱۰ نفر قرار بگیرم. بیشتر 
نفرات دو، سه ماه قبل از این مسابقه در ترکیه اردو داشتند و با این مسیر آشنا 
بودند. مســابقه روز دوم هم در مسیر کفی بود و در تخصص من نبود. اینجا 

هم بین ۱۰۳ ورزشکار به رتبه ۴۱ رسیدم.
 فدراسیون دوچرخه سواری در این دو سالی که کرونا بوده، هیچ اعزامی  �

برای تیم های ملی نداشــته. ظاهرا قرار است اســفندماه به رقابت های 
قهرمانی آســیا اعزام شوید. فکر می کنید بعد از این همه دوری از مسابقه، 

بتوانید نتیجه خوبی بگیرید؟
دو ســال واقعا زمان زیادی بــود که بخواهد در کار مــا وقفه ایجاد کند. 
درســت اســت که کرونا بود و برنامه ها را مختل کرد؛ اما کرونا در همه جای 
دنیا بود. فقط در ایران نبود. متأسفانه در این ایام، دوچرخه سواری ما تعطیل 
شــد. شرایط بد اقتصادی ورزش و حمایت نشــدن باشگاه ها هم موجب شد 
هیچ برنامه منسجمی نداشته باشیم و فقط چند مسابقه داخلی برگزار کنیم. 
این در حالی اســت که کشــورهایی مثل ازبکســتان و قزاقستان در این مدت 
خیلی خوب کار کردند و توانستند اردوهای بلند مدتی در ترکیه داشته باشند. 
می خواهم بگویم که ما باید در شرایط نابرابری نسبت به رقبا به قهرمانی آسیا 
برویم. ضمن اینکه مســابقه دادن در رشته دوچرخه سواری به عوامل زیادی 
بســتگی دارد. مسیر مسابقه و شرایط آب و هوایی تأثیر زیادی در عملکرد فرد 
دارد. تا به محل مسابقات (تاجیکستان) نرویم، نمی شود گفت که چه چیزی 
در انتظارمان است. فدراســیون در نظر دارد قبل از قهرمانی آسیا ما را به دو 
تورنمنت دیگر در ترکیه بفرستد. امیدوارم که بتوانم با شرکت در این مسابقات 

به آمادگی خوبی برسم.
 شما تا پیش از آمدن کرونا، در باشگاهای آسیایی و اروپایی هم لژیونر  �

بودید؛ اما ظاهرا مدتی است که فعالیتی در هیچ تیمی ندارید.
بله، من تا قبل از کرونا برای یک تیم هلندی و ویتنامی مســابقه می دادم؛ 
اما متأســفانه با شیوع کرونا فعالیت تیم های باشگاهی خارجی هم کم رنگ 
شــد. ضمن اینکه در اروپا آن قدر دوچرخه سوار زیاد است که کسی خیلی به 
دنبال جذب نماینده های آســیا نیست. اروپایی ها خیلی رغبتی به استفاده از 
دوچرخه سواران آسیایی نشان نمی دهند. آسیایی ها هم در این شرایط بیشتر 
سعی می کنند با تیم های ملی شان در رقابت ها شرکت کنند و خیلی برنامه ای 

برای تیم های باشگاهی شان ندارند.
 ورزش ایران ســال آینده بازی های مهم آسیایی را پیش رو دارد. نگاه  �

ســتاد عالی این بازی ها به اعزام رشته ها بر حسب مدال آوری آنهاست. 
دوچرخه سواری بانوان شانسی برای اعزام به بازهای ۲۰۲۲ هانگژو دارد؟

به طــور قطعی چیــزی هنــوز نگفته اند؛ ولــی گفتند که نگاه شــان به 
دوچرخه ســواری زنــان حمایتــی خواهد بــود. تا بــه الان یــک نماینده از 
دوچرخه ســواری جاده بانوان ایران در بازی های آسیایی حضور داشته و آن 
هم من بودم که به بازی های ۲۰۱۸ جاکارتا رفتم. امیدوارم اگر مسئولان برای 
این دوره می خواهند دوچرخه سواری زنان را اعزام کنند، تدارکاتش را هم در 
نظر بگیرند. بازی های آســیایی برای کشورها خیلی اهمیت دارد و از مدت ها 
قبل برای آن برنامه ریزی می کنند. باید شــرایط طوری باشــد که ما از الان تا 
شهریور که موعد برگزاری بازی هاست، به طور میانگین هر ماه در یک مسابقه 
تدارکاتی برون مرزی شرکت کنیم. در غیر این صورت اگر ما روزی شش ساعت 
هــم تمرین کنیم، هیچ فایده ای ندارد. یک دوچرخه ســوار نهایتا می تواند دو 
ماه وقفه در کارش داشــته باشد و از مســابقه دور باشد. از طرفی مسئولان 
باید موضوع ســخت افزار ما را هم در نظر بگیرنــد. دوچرخه ها و تجهیزات 
ما در مقایســه با حریفان آسیایی واقعا ســطح پایین و قدیمی است. من در 
این چند سالی که ورزش حرفه ای کردم، بیشتر هزینه های تجهیزات را خودم 
تقبل کردم. همین قزاقستان و ازبکستان را هم که با ما مقایسه کنید، می بینید 
کــه چقدر با هم تفاوت داریم. کمیته ملــی المپیک گفته که بعد از برگزاری 
انتخابی تیم های ملی و مشخص شــدن نفرات، برای بازی های آسیایی به ما 
تجهیزات می دهد؛ اما این اصولی نیســت. انتخابی هــای ما تقریبا تا نزدیک 
اعزام در جریان اســت. ما باید حداقل دو، ســه ماه قبل از اعزام وســایل مان 
را بگیرم. یادم اســت که در بازی های آسیایی دوره قبل که به جاکارتا رفتیم، 
دوچرخه و تجهیزات را در فرودگاه به ما دادند. امیدوارم کمیته ملی المپیک 
تجدیــد نظری در این تصمیمش کند و اگر قــرار بر اعزام ما بود، این کمک ها 

را زودتر عملی کند.

ماندانا دهقان عضو  تیم ملی دوچرخه سواری جاده:
در شرایط نابرابرى با رقبا به قهرمانى آسیا مى رویم

فدراســیون فوتبال دوره عزیزی خادم قطعا عجیب ترین دوره ای است که 
فوتبال ایران به خود دیده. این فدراســیون قریب به ۱۱ ماه بعد از تشــکیل، در 
آســتانه فروپاشی است و عجیب آنکه هر روز اتفاقی شگرف تر از روز قبل رخ 
می دهد. غیرمنتظره ترین رخداد موجود، «عزل موقت» رئیس این فدراسیون از 
سوی اعضای هیئت رئیسه بود که پنجشنبه هفته گذشته رقم خورد. این اعضا 
با اســتناد به قدرتی که یکی از بندهای اساســنامه پیچیده فدراسیون فوتبال 
بــه آنها اعطا کرده اســت، «فعلا» رئیس را عزل کرده اند تا از بین خودشــان، 
میرشــاد ماجدی را «موقت» به عنوان سرپرست روی صندلی ریاست بنشانند. 
عزل موقت رئیس فدراســیون فوتبال، یکی از دردسرهای بی شماری است که 
فوتبال ایران، خاصه فدراسیون  آن باید تحمل کند؛ چون اکنون، همین اعضای 
هیئت رئیسه ای که دستور عزل رئیس را صادر کرده اند، چندین عضو غیرقانونی 

دارند که رسیدگی به آنها همتی دوچندان می خواهد!
فرار   از  «خوبان عالم»

در روزهای گذشــته درباره عزل موقت عزیزی خادم از فدراســیون فوتبال 
ایران مطالب زیادی نوشــته شده است؛ با این حال با فرض این مورد که «پشت 
پرده ای» در کنار نبوده و «قدرت» و «دستور» بیرونی ای برای کنار گذاشته شدن 
رئیــس هم وجود نداشــته، اعضای هئیت رئیســه تصمیم گرفتنــد به دلایل 
مختلفی از جمله شبهات مالی و ارتباط با رمال و خوبان عالم، قید همکاری با 
رئیس فدراسیون فوتبال ایران را بزنند؛ امری که از نگاه بیرون به چشم عده ای 
یک حرکت شــجاعانه یا قهرمانانه بوده اســت. به زعم اعضای هیئت رئیسه، 
عزیزی خادم نواقص زیادی در مدیریت داشــته (بیش از ۴۰ مورد عنوان شده) 
کــه آنها را وادار به قطع همکاری با رئیس کرده  اســت. این تصمیم با همان 
قید  شــرطی که اگر حاصل «تحریک بیرونی» نباشــد، جای تحسین دارد. ولی 
مسئله اینجاست که حذف عزیزی خادم، تنها اشکال موجود در این فدراسیون 
نیست و حضور چندین عضو از همین اعضای هیئت رئیسه نیز طبق اساسنامه 

فدراسیون فوتبال غیرقانونی است.
۴  عضو   هیئت رئیسه   بحث برانگیز

اعضای هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال ۱۱ نفر هستند که با کنار گذاشته شدن 
رئیس، این تعداد به ۱۰ نفر می رســد. در بیــن این ۱۰ نفر، اما حضور چهار نفر 
در هیئت رئیســه با قانون جور درنمی آید! حمیدرضا مهرعلی و حیدر بهاروند 
به عنــوان نواب رئیس اول و دوم، رأیی از مجمع نگرفتند و هر دو بعد از ســه 
ماه که با عنوان سرپرســت در فدراسیون کار کرده اند، دیگر نباید در پست های 

مربوطــه انجام وظیفــه می کردند. جالب آنکــه این دو نفر تــا روز برکناری 
عزیزی خادم نیز در فدراســیون حضور و فعالیت داشــته اند. دو عضو دیگری 
که حضورشان چندان معنایی ندارد، بهرام رضاییان و مهرداد سراجی هستند. 
این دو به عنوان نماینده باشگاه های شاغل در لیگ برتر و لیگ یک به عضویت 
هیئت رئیسه درآمده اند، ولی در حال حاضر، هیچ کدام از آنها تیمی ندارند که 
بخواهند اصلا مدیرعامل باشند! بهرام رضاییان مدت هاست از پارس جنوبی 
بیرون آمده و مهرداد ســراجی نیز از مجموعه باشگاه سایپا بیرون رانده شده 
است. جالب آنکه سراجی گزینه نخســت اعضای هیئت رئیسه برای نشستن 

روی صندلی سرپرستی ریاست فدراسیون فوتبال هم بود.
دردسرهای   بی پایان

بــا عزل موقت رئیس و حضور غیرقانونی چهار عضو دیگر، تعداد اعضای 
هیئت رئیســه کنونی فدراســیون فوتبال که قانونا می توانند ایفای نقش کنند، 
به شــش نفر می رســد؛ یعنی نزدیک به ۵۰ درصد چیزی که باید! اما در بین 
همین شــش نفر نیز حرف و حدیث وجود دارد. شایعه ها درباره فعالیت های 
اقتصادی شهره موسوی، نایب رئیس سوم فدراسیون فوتبال، بسیار زیاد است 
و تعدادی از زیان دیده های رمزارزی، او و همســرش را مســبب از دست رفتن 
مال  خود می دانند. اگرچه شــهره موسوی در یکی، دو گفت وگویی که داشته، 
دست داشــتن در این پرونده ها را انکار کرده اســت، ولی مخالفانش می گویند 
مثل همســرش، پای او هم در پرونده ها گیر است و نمی تواند به راحتی بگوید 
نقشــی در این امور نداشته است. در همین یکی، دو نشستی که اخیرا اعضای 
هیئت رئیسه برای برکناری عزیزی خادم ترتیب داده اند، مخالفان شهره موسوی 
کــه خود را در زمــره مال باختگان توصیف کرده اند، جلوی ســاختمان محل 
تشکیل جلسه، خواه به صورت خودجوش و خواه با برنامه قبلی، تجمع کرده 
و علیه او شــعارهایی سر داده اند. طبق قانون، شــهره موسوی باید به عنوان 
سرپرست موقت فدراســیون فوتبال ایران انتخاب می شد، ولی او اعلام کرده 

توانایی اداره فدراسیون فوتبال را ندارد.
نکته جالب درباره شهره موســوی اینکه او با AFC مذاکره کرده و شرایط 
حمیدرضــا مهرعلــی و حیدر بهارونــد را توضیح داده و پرســیده که این دو 
به عنوان سرپرســت آیا حق رأی دادن در جلســه عزل یا بقای عزیزی خادم را 
دارند یا خیر. در نهایت AFC در پاســخ به شــهره موســوی، او را به بندهای 
اساسنامه فدراسیون فوتبال ارجاع داده است، ولی دست آخر اعلام شد این دو 
نفر حق رأی دادن ندارند و از جلسه بیرون آمدند. عجیب آنکه شهره موسوی 

از AFC درباره شرایط دو عضو دیگر یعنی بهرام رضاییان و مهرداد سراجی که 
رســما باشگاهی ندارند، توضیحی نخواسته و آنها در جلسه رأی گیری حضور 

داشته اند.
به هر روی، نه این موارد، بلکه ضعف و ناتوانی شهره موسوی در اداره امور 
فدراسیون فوتبال است که مدیریت او را تحت تأثیر قرار می دهد. ضمن اینکه 
او همچنان باید پاســخ گوی شایعه هایی که درباره فعالیت های اقتصادی اش 

به گوش رسیده است، باشد.
سرپرست   غیرقانونی؟

رئیس فدراسیون عزل  شــده، چهار عضو غیرقانونی هستند و نایب رئیس 
باقی مانده نیز رســما اعلام ناتوانی در اداره فدراســیون فوتبال کرده است. به 
این ترتیب، کار برای اداره امور فدراســیون به پنج نفر باقی مانده محول شــده 
که بار اصلی روی دوش میرشــاد ماجدی افتاده تا او به عنوان سرپرست کارها 
را پیش ببرد. با وجود این، میرشاد ماجدی هنوز استارت نزده، خبرهایی مبنی 
بر غیرقانونی بودن سرپرســتی اش به گوش می رسد. آن طورکه عنوان شده، او 
کارمند رسمی یکی از اداره های دولتی است و طبق قانون نمی تواند عهده دار 
سرپرستی فدراسیون فوتبال باشد. اگر بندی، بیرون از فدراسیون فوتبال، برای 
توجیه فعالیت جدید ماجدی تراشــیده نشود، آن وقت باید از بین چهار عضو 
باقی مانده دیگر، یکی به عنوان سرپرست فدراسیون فوتبال ایران معرفی شود. 
با نگاهی به باقی مانده اعضا، مشخص می شود کار سخت تر از حد تصور است. 
احمدرضا براتی و خداداد افشاریان، دو عضو از چهار عضو باقی مانده هستند 
که به عنوان کارشناس، اولی حقوقی و دیگری داوری، به عضویت هیئت رئیسه 
درآمده اند و بعید است تمایل و شاید تخصصی در اداره امور فدراسیون فوتبال 
به عنوان نفر اول داشته باشند. دو عضو باقی مانده دیگر، طهمورث حیدری و 
احســان اصولی نیز به عنوان نمایندگان هیئت های فوتبالی هستند که نیاز به 
مطرح کــردن صحبت زیادی درباره این دو نفر نیســت. حال برای ویرانه بودن 
مدیریت فوتبال در ایران، شــاید مرور همیــن چند خط کفایت کند؛ این فوتبال 
رئیسش متهم به ارتباط با خوبان عالم است و اعضای هیئت رئیسه اش آن قدر 
«لاغر» هســتند که به غیــر از «امدادهای بیرونی»، بعید اســت کاری از پیش 
ببرند. ضمن اینکه انتظار می رود اعضایی که خودشان را در تاریخ فوتبال ایران 
به عنوان هیئت رئیسه شــجاع مطرح کرده اند، خیلی سریع نسبت به برگزاری 
مجمــع اقدام کنند و به حرف و حدیث ها درباره فعالیت غیرقانونی تعدادی از 

همکارانشان پایان دهند.

فدراسیون لاغر  رمال پسند!
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